



MUNICIPAL  
**Gazette**  
MUNICIPALE  
DE—OF  
**Montreal**

— Toutes communications se rapportant aux annonces ou aux abonnements devront être adressées tout simplement comme suit :

“ La Gazette Municipale ”  
Bureau de Poste : 917 ou  
42 Place Jacques-Cartier, Montréal

— Toutes communications se rapportant à la rédaction devront être adressées comme suit :

“ La Gazette Municipale ”  
Hôtel de Ville, — Montréal

— All communications relative to advertisements or subscriptions should be addressed simply as follows :

“ The Municipal Gazette ”  
Post Office Box 917 or  
42 Jacques-Cartier Sq., Montreal

All communications relative to the editorial part of the paper should be addressed as follows :

“ The Municipal Gazette ”  
City Hall, — Montreal  
TELEPHONE MAIN 4240

Paraît le lundi matin

Published every Monday morning

Abonnements \$2 par an  
Subscriptions a year

Payables d'avance  
Payable in advance

Organe officiel de la Corporation  
de la Ville de Montréal

Official organ of the Corporation  
of the City of Montreal

CANADA

# DELIBERATIONS

## COMMISSION DES PARCS ET TRAVERSES

Compte rendu de l'assemblée du 26 février

## PARKS AND FERRIES COMMITTEE

Report of meeting held the 26th of February.

Sont présents: MM. les échevins Lévesque, président, Lavallée, Stearns, Nault, Leclaire et McKenna.

Le procès-verbal de la dernière assemblée est lue et confirmé, M. l'échevin Lavallée demandant qu'y soit ajoutée une note indiquant qu'il n'était pas présent à ladite assemblée lors de l'adoption de l'item 11 desdites minutes, relativement à l'achat d'un cheval pour le parc Mont-Royal.

1.—Soumis un compte de MM. J.-B. Resther et fils, architectes, au montant de \$200, pour la préparation de plans, devis et estimé d'un kiosque au parc La Fontaine.

Soumise aussi une résolution de la Commission des Parcs et Traverses, en date du 8 juillet 1908, à l'effet que la Cité n'aura aucun déboursé à faire pour honoraires d'architecte, si les plans en question ne sont pas exécutés.

Après mûre délibération, il est

**Résolu:** De déposer ledit compte sur le bureau.

M. l'échevin Nault entre alors dans la salle de la Commission et prend son siège.

2.—Soumises et lues (1) une lettre de M. Théophile Gauthier, donnant avis qu'il entend ne plus se prévaloir du privilège qui lui a été accordé par la Commission, le 17 juin 1908, pour la prise de photographies sur le parc Mont-Royal, (2) copie de la résolution de cette Commission, en date du 17 juin 1908.

Après discussion, il est

**Résolu:** Que, sans admettre l'existence des causes de reproches mentionnées dans ladite lettre, la Commission acquiesce à la demande du concessionnaire d'annuler le privilège en question.

Soumise aussi une lettre de M. L.-E. Bachand, photographe, offrant de payer à la Cité une somme annuelle de \$100 pour le privilège de prendre des photographies au parc Mont-Royal.

**Résolu:** D'accorder audit M. Bachand le privilège exclusif de prendre des photographies dans les limites du parc Mont-Royal et de se servir du kiosque appartenant à la Cité et situé près du funiculaire, pendant la prochaine saison d'été (1909), à raison de la somme de \$125, payable d'avance, l'octroi de ce privilège ne devant pas empêcher les photographes amateurs de faire de la photographie

Present: Ald. Lévesque, chairman, Lavallée, Stearns, Nault, Leclaire and McKenna.

The minutes of the last meeting were read and confirmed, Ald. Lavallée asking that a note be added to same, to the effect that he was not present at the said meeting when item 11 of said minutes, anent the purchase of a horse for Mount-Royal park, was adopted.

1.—Submitted an account from Messrs. J. B. Resther & Son, architects, amounting to \$200 for preparing plans, specifications and estimate of a kiosk to be erected in La Fontaine park.

Submitted also a resolution from the Parks and Feries Committee, dated the 8th of July 1908, to the effect that the City would have no other disbursements to make for architects' fees, if the said plans were not carried out.

After mature deliberation, it was

**Resolved:** That the said account be laid on the table.

Ald. Nault then entered the Committee room and took his chair.

2.—Submitted and read (1) a letter from Mr. Théophile Gauthier notifying the Committee that he does not intend to prevail himself any longer of the privilege granted him by the Committee to take photos in Mount-Royal park, (2) copy of this Committee's resolution dated the 17th of June 1908.

After discussion, it was

**Resolved:** That without admitting that the grievances set forth in said letter are well founded, the Committee, are willing to annul the privilege in question, as requested by the lessee.

Submitted also a letter from Mr. L. E. Bachand, photographe, offering to pay the City an annual sum of \$100 for the privilege of taking photos in Mount-Royal park.

**Resolved:** That Mr. Bachand be granted the exclusive privilege of taking photos within the limits of Mount-Royal park, and to use the booth belonging to the City, near the incline railway, during the next summer season (1909), for the sum of \$125 payable in advance. The granting of said privilege shall not be construed as pre-